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JEGYZŐKÖNYV

Készült a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 2023. szeptember 19-én a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent László tér 29. II. em. 200.] megtartott ülésén.
Az ülés kezdetének időpontja: 10.04 óra

A jelenléti ív alapján jelen vannak:Dr. Horváth Márk képviselő, a Bizottság elnöke,Kovács Róbert, Molnár Róbert, a Bizottság képviselő tagjai,Geráné Mészáros Zsuzsanna Ibolya, Páll László, dr. Péter Norbert, a Bizottság nem képviselő tagjai.
Távolmaradását előre jelezte:Major Petra, dr. Pap Sándor, a Bizottság képviselő tagjai Távolmaradás oka:hivatalos elfoglaltság
Tanácskozási joggal jelen vannak:Dr. Szabó Krisztián Dr. Mózer Éva Mustó Géza Zoltán Radványi Gábor Somlyódy Csaba Weeber Tibor Dr. Ács Viktória Dr. Szüts Korinna Móré Tünde Mozsár Ágnes Dr. Mátrai Gábor Rutkai Gabriella

jegyző aljegyző alpolgármester alpolgármester alpolgármester alpolgármester a Jegyzői Titkárság vezetője a Jegyzői Főosztály vezetője a Főépítészi Osztály vezetője főépítészönkormányzati képviselőa Jegyzői Főosztály Városüzemeltetési Osztálya részéről
Az ülést vezeti: dr. Horváth Márk bizottsági elnök
Elnök: Esetleg elkezdjük az ülést, hogyha Jegyző úrnak is jó. Köszöntőm a megjelenteket. Megkérem a Bizottság tagjait, hogy jelentkezzenek be a szavazatszámláló gépbe. Megnyitom a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 2023. szeptember 19-ei ülését, 6 jelenlévő és 2 hiányzó mellett határozatképesek vagyunk. Dr. Pap Sándor és Major Petra jelezték, hogy munkahelyi elfoglaltság miatt nem tudnak részt venni. A jegyzőkönyvet Tibold Zsanett vezeti, az ülésről hangfelvétel készül. Kérdezem, hogy a napirendhez kapcsolódóan van-e valakinek észrevétele? Ugye egy darab napirendi pontunk van. Úgy látom, hogy nem, kérem, hogy fogadjuk el a napirendet.
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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak szerint fogadja el a napirendjét [16/2023. (IX. 19.)]:

1. A fás szárú növények fajának, illetve fajtájának és az ültetés helyének kijelölése (432. számú előterjesztés)Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző
Elnök: Megállapítom, hogy 6 igen szavazattal elfogadtuk a napirendünket.

1. napirendi pont:
A fás szárú növények fajának, illetve fajtájának és az ültetés helyének kijelölése 

Előterjesztő: Dr. Szabó Krisztián jegyző

Elnök: Megnyitom az első napirendi pontot, a 432. számú előterjesztést, Jegyző úr az előterjesztő, a fás szárú növények fajának, illetve fajtájának és az ültetés helyének kijelöléséről szóló előterjesztés. Ugye a mellékletben láthatóak az ültetésre kerülő, tervezett növények, fák. Úgyhogy, ha valakinek észrevétele van, akkor azt várjuk, de úgy látom nincsen. Kérem, hogy szavazzunk az előterjesztésről. Van? Van, bocsánat, kicsit későn érkezett. Megadom a szót Kovács Róbert tanácsnok úrnak.
Kovács Róbert: Köszönöm szépen, csak egy apró észrevétel, és ez egy konkrét eset: Mádi utca 204. szám előtt úgy sikerült egy fát elültetni - valószínűleg oka van, egyébként nem akarok senkit megbántani ezzel - hogy egy nagyon nagy fa alá sikerült egy kis fát beültetni, emiatt aztán valószínűleg az a kis fa, az nem lesz életképes. Ezt már jeleztük, hogy ki kéne venni - most még ki lehet venni labdástól ezt a fát -, és átültetni egy közeli helyszínre, amúgy is szerettünk volna ott fákat, azon a kutyafuttatón egész pontosan. És ez nem az első ilyen eset, amit láttam az elmúlt négy évben vagy korábban is, hogy sikerült beültetni egy fát, kis fát egy nagy fa alá közvetlenül, úgyhogy oda kellene egy kicsit jobban figyelni erre, csak hogyha nincs más oka ennek. Köszönöm szépen.
Elnök: Köszönöm. Én is egy rövid észrevételt mondanék. Hozzám is érkeznek lakossági észrevételek, a Cserkesz utcából is rendszeresen van egy kedves Hölgy, aki jelezte, hogy kiszáradt egy fa, illetve szerinte hiányzik még egy-két helyről. A kérdésem akkor Jegyző úrhoz, hogy hova kellene ezeket a konkrét kéréseket eljuttatni ahhoz, hogy a következő ilyen akcióba belekerülhessenek ezek a teendők? Jegyző úrnak megadom a szót.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Bármilyen elérhetőségünkön természetesen ilyen lakossági megkeresések érkezhetnek, tehát akár a Hivatal központi e-mail címére, akár Polgármester úrhoz, Alpolgármester urakhoz, akár közvetlenül a Városüzemeltetési Osztályhoz. Az előkészítés során nyilván, hogyha valahol konkrét igények merülnek fel, vannak az Önkormányzatnak nyilván fasorokkal, fásítással kapcsolatos általános stratégiai irányai és kötelezettségei is, de vannak ilyen, valamilyen aktuális okból kiszemelt helyszínek is, tehát ezeket mind, ha megkapjuk, akkor figyelembe veszik a tervezési folyamat során természetesen a kollégák, ahogy a lehetőségek azt engedik. Ugye látható, hogy folyamatosan történik a fahelyeknek az előkészítése. Ez a kisebb szám, ez azt mutatja, hogy itt több bonyolult tervezési eset vagy elaprózott, több helyen megjelenő kisebb famennyiség van, hiszen amikor egy nagy utcai fasorban akár százas nagyságrendben lehet fákat ültetni vagy parki területen, akkor ott 
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könnyebb, gyorsabb a fahelyeket kijelölni. Amikor egyedi helyeket kell megtalálni - és sokszor a városban már egyébként csak ez van, hogy nincsenek nagy, szabadon lévő területek, ahol egyszerre sok fát lehet elültetni, hanem - főleg a közművel tarkított területeken, nagyon nehéz megtalálni, hogy hol lehet, és milyen fát elültetni. Ezek folyamatosan kell, hogy történjenek, hiszen a pótlási kötelezettségeink pedig meghaladják még mindig az évente elültetett fáknak a mennyiségét, tehát az Önkormányzatnak lépést kell tartania a kötelezettségei teljesítésével. A nagy fa mellé, alá ültetett kis fával kapcsolatban, fenntartva, hogy lehet olyan, hogy hiba történik, tehát ez nem megfontolt vagy nem kifejezetten szándékos, de vannak ilyenek. Tehát kifejezetten szándék az egyrészt, hogy amikor azt látjuk, hogy olyan öreg, elöregedő, esetleg betegségnek induló -, ugye a szakértői anyagok minősítik úgyis a fákat, hogy azok még néhány évig megtarthatók, újabb felülvizsgálatot követően esetleg öt-tíz évig megtartható -, és ezekre figyelemmel kifejezetten cél az, hogy ne akkor ültessünk valahova fákat, amikor mondjuk nagy fák a környéken hirtelen esetleg több is kidőlhet, azt ugye nyilván nem szeretnénk soha megvárni, ebben soha sem lehet szándék, de ha esetleg ki kell vágni azokat a fákat az életkoruk - ugye a maximális életkoruk elérése - miatt, akkor már legyen ott közelben, esetleg közvetlenül mellette olyan növekedő fa, amelyik annak a helyét majd idővel át tudja venni. Van kifejezetten olyan szakmai álláspont, meg olyan szakmai programok - nálunk ilyen program szinten ez még nem indult el, de vannak egyes példák -, ahol azt mondják, hogy vagy azt - nem tudom - tesztelik, azt veszik alapul a szakértők, hogy kifejezetten ezek a fák attól lesznek életképesebbek, hogy meg kell küzdeniük azért, hogy elérjék a tápanyagot, a fényt egy-egy nagyobb fa árnyékában akár. Egyébként meg a frissen ültetett fák esetében az árnyék az kifejezetten jó lehet, mert a nagy nyári hőségben, akkor halnak ki leginkább az első, második évben a fák, amikor a nyári hőséget nem bírják. Nyilván, ha egy nagyobb fa árnyékában vannak, akkor a kiszáradástól is az adott esetben védheti őket. És van kifejezetten olyan, programnak még ezt sem nevezném, de Polgármester úr a Veszprémi utca - mondjuk így Veszprém utcai kislakótelep - környékét kifejezetten kijelölte korábban, hogy ott indítsunk el egy olyan programot, ahol ugyan még meglévő, tehát még nem látszik a fáknak az a fajta megritkulása, ami ott teremt fahelyeket - tehát hogy nem kell kivágni nagy mennyiségben a fákat - de akár ott, mint itt a ligettelki részen nagyon sok olyan elöregedett. Például akácfa van, ahol kifejezetten ezekkel ültették be szisztematikusan az utcákat, amelyek látható, hogy idővel kivágandók lesznek vagy elhalnak, vagy olyan módon megkopaszodnak, csúnyává, fenntarthatatlanná válnak, hogy azoknak a helyére is kellenek majd új fák. Tehát a Veszprémi utca környékén kifejezetten arra készülünk most majd, hogy ilyen meglévő fák közé, mellé próbáljuk meg azokat a felnövekvő új fákat beültetni, ami majd át tudja venni az elöregedő fáknak a helyét. Köszönöm.
Elnök: Köszönjük Jegyző úrnak a részletes választ. Megadom a szót Molnár Róbertnek.
Molnár Róbert: Köszönöm a szót. Jegyző úrhoz lenne egy kérdésem, hogy látom itt a táblázatban, hogy az Újhegyi sétányon lesz kettő darab fa, és a Tavas utcában is. Ezekről pontos infót lehet tudni, hogy ezek hol fognak elhelyezkedni? Mármint hol lesz pótlás vagy csere? Mert ugye a Tavas utcában van elszáradt fa, és nem tudom, hogy azt cserélik vagy újat teszünk? Csak ez a kérdés, köszönöm szépen.
Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm. Ezek felhasználható fahelyek, tehát amik itt szerepelnek, az olyan, ahol már a fahely rendelkezésre áll. Olyan biztos, hogy nincsen benne, ahol mondjuk kiszáradt fa még nem került kivágásra, és annak a helyére kerülne be. A helyben pótlás az egyébként a Bizottság fahely kijelölése nélkül is megtörténhet, hiszen meglévő fahelyet a hatóság felhasznál kijelölésre, akkor is, ha a Bizottság külön nem jelölte ki a fahelyet, de ezek mind megtervezett fahelyek. Most a pontos hely - hogyha a Képviselő úr, úgy értettem az egyiknél a pontos helyet kérdezted -, ha a pontos helyet szeretné valaki megtekinteni, akkor meg lehet nézni a Városüzemeltetési Osztályon a tervet. Ez az adott helyszínen mindig a burkolatok, közművek, egyéb adottságok alapján kerül megállapításra. A bizottsági döntésben ilyen 
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mélységű, ilyen pontosságú tervet nem helyezünk el, mert ugye a bizottsági hatáskör az az Önkormányzat tulajdonosi, jogkörében határozza meg gyakorlatilag a fa elültetésének a szándékát, meg a fának a hozzávetőleges helyét. A pontos kijelölés az a hatósági döntésben és a tervekben történik, illetve, hogyha a Kőkert ültet az Önkormányzatnak a nevében fákat, akkor pedig a Kőkert, mint az Önkormányzat megbízottja ezek alapján a tervek alapján ülteti el a fákat. Tehát meg lehet ott pontosabban is nézni. Mindegyik olyan hely, ahol vagy volt korábban fa vagy nem volt fa, de a fasorba, környező fás környezetbe illeszkedően ott lehet gazdagítani vagy növelni a fáknak a mennyiségét. Köszönöm.
Molnár Róbert: Köszönöm szépen. Valóban arra gondoltam, hogy például a sétányon van az Oltó utca 16. mellett, ahol most a vihar kidöntött egy fát, és akkor mondjuk annak a helyére is gondolom fogunk pótolni, vagy igazából ez nagyon friss történet? Lehet, hogy az még nem ez a pótlás, ezért is kérdeztem, de köszönöm a választ, akkor majd egyeztetek a Városüzemeltetéssel.
Elnök: Megadom a szót Somlyódy Csaba alpolgármester úrnak.
Somlyódy Csaba: Köszönöm szépen. Nyilván, ami kidöntött fa, annak a pótlása indokolt, azonban egyre felhívnám a figyelmet, hogy amikor annak idején ültették ezeket a fákat nem biztos, hogy még az összes olyan törvényi előírást, ami most már életben van ezt megnézték. Azért mindig, ahogy a Jegyző úr is jelezte, ennek vannak műszaki is, törvényességi feltételei, tehát vízközműre, csatornaközmű, gázközműre nem lehet ültetni. Változott az is a legutóbbi törvényi szabályozásban - sajnos a nyáron találkoztunk ezzel -, hogy a fák és a különböző út vagy bicikliút szegélyektől mért távolságának mennyinek kell lenni. És még számtalan olyan előírása van, amit nyilván a munkatársaknak meg kell nézni, hogy a szabályozásnak megfelel-e, és biztos, hogy ahol volt fa, oda vissza is lehet ültetni. Tehát egy ilyen áttekintésen nyilván ez keresztül fog esni, tehát úgy értendő ennek a pótlása, hogyha mindezeknek megfelel, akkor nyilván az a cél, hogyha így megsérült, akkor ez visszakerüljön.
Elnök: Köszönöm a hozzászólásokat, úgy látom, hogy további észrevétel nincs, úgyhogy kérem, hogy szavazzunk az előterjesztésről.
17/2023. (IX. 19.) KKB határozat
a telepítendő fás szárú növények fajáról, illetve fajtájáról és az ültetés helyéről(6 igen, egyhangú szavazattal)Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületének Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottsága a Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat tulajdonában lévő közterületeken a telepítendő fás szárú növények faját, illetve fajtáját és az ültetés helyét az 1. melléklet szerint határozza meg.Határidő: folyamatosFeladatkörében érintett: a Jegyzői Főosztály vezetőjea Hatósági Főosztály vezetője a KŐ KE RT Kft. ügyvezetője
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1. melléklet a 17/2023. (IX. 19.) KKB határozathoz

Fás szárú növények ültetési helyszínel és fajai. Illetve fajtái
2023. szeptember
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1. Alkér utca 3 3

2. Árkos utca 1 1

3. Bányató utca 13 7 6
4. Basa utca 2 2
5. Bodza utca 1 1

6. Cserkesz utca 9 7 2
7. Csősz köz 1 1
8, Derecskéi utca 1 1
9. Fagyai utca 8 2 6

10. Fokos utca 4 4
11. Füzér utca 1 1
12. Gép utca 2 2
13. Gépmadár park 5 S
14. Gergely utca 1 1

15. Gőzmozdony park 8 3 5
16. Gőzmozdony utca 1 1
17. Gyakorló utca 8 7 1
18. Halom köz 2 2
19. Halom utca 1 1
20. Harmat utca 18 4 1 5 1 5 2
21. Hizlaló tér 1 1
22. Hölgy utca 1 1
23. Kábái utca 6 6
24. Kada utca 6 1 1 2 2
25. Kéknyelű utca 1 1
26. Kékvlrág park 2 2
27. Kisbacon utca 1 1
28. Korponai utca 2 2
29, Kovakő utca 2 2
30. Kővágó utca 1 1

31. Üget utca 2 2
32. Mádl utca 25 8 5 4 3 5
33. Maglódi út 4 4
34. Márga köz 1 1
35. Mélytó utca 2 1 1
36. Noszlopy utca 4 3 1
37. Nyerő utca 4 4

38. Nyitra utca 1 1
39. Petrőczy utca 1 1

40. Rottenbiller park 3 1 2
41. Salamon utca 2 2

42. Salgótarjáni utca 2 1 1
43. Sibrik Miklós út 19 2 2 15
44. Somfa utca 3 3
45. Sörgyár utca 18 14

—
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46. Sporlllget 3 2 1
47. Sütöde utca 1 1
48. Szállás utca 2 2
49. Száraz utca 4 4
50. Szárnyas utca 4 2 2
51. Száva utca 1 1

52. Szövőszék utca 3 3
53. Takarék utca 9 9

54. Tavas utca 1 1
55. Téglavető köz 1 1
56. Tóvirág utca 3 3
57. Újhegyi sétány 2 1 1
58. Veszprémi utca 18 12 6

59. Zágrábi utca 14 8 3 3
60, Zsivaj utca 3 3

61. Összese n: 273 46 31 5 14 3 11 11 24 15 3 6 14 1 6 5 5 1 16 52 1 2 1
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Elnök: Megállapítom, hogy 6 igen szavazattal, egyhangúan elfogadtuk az előterjesztést. Az egyes napirendi pontot, és ezzel az ülést lezárom 10.16 perckor. Felkérem Kovács Róbert tanácsnok urat a jegyzőkönyv hitelesítésre. Köszönöm mindenkinek a részvételt szépnapot.

Dr. Horváth Márk bizottsági elnök

Törvényességi szempontból ellenjegyzőm:
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A jegyzőkönyv mellékletei

meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón)

S jelenléti ívülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón)□ határozatok melléklete□ írásban benyújtott módosító javaslat□ jegyző törvényességi észrevétele□ interpelláció□ titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv□ felszólalási jegy
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Budapest Főváros X. kerület Kőbányai Önkormányzat Képviselő-testületKerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság
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